
 

 

J.nr.  

    

 

 

 

 

 

Til 

 Folketingets Socialudvalg 

 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 7, 8 og 9 af 30. november 2007. 

(Alm. del). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Kristian Jensen 

 

 

 /Else Veggerby Christoffersen 

 

 

j.nr. 07-161334 

Dato : 14. december 2007 

 

Socialudvalget (2. samling)
SOU alm. del - Svar på Spørgsmål 8
Offentligt            



 

 

Spørgsmål 7: 

"Ministeren bedes give en status på ”Aktion Eftergivelse” – en landsdækkende 

aktion om eftergivelse af offentlig gæld, der var planlagt til at starte i maj 2007. 

Hvor mange personer har modtaget et brev vedrørende ”Aktion Eftergivelse”, 

hvor mange personer har som følge heraf ansøgt om gældseftergivelse, og hvor 

mange personer har opnået eftergivelse? Endelig bedes ministeren oplyse størrel-

sen af den samlede gæld, der er blevet eftergivet som følge af aktionen. 

 

Spørgsmålet har tidligere været stillet i folketingsåret 2007-08, 1. samling, jf. 

alm. del – spm. 51." 

 

Svar: 

Der kan ikke gives en endelig status på ”Aktion Eftergivelse” på nuværende 

tidspunkt, idet SKAT har forlænget aktionsperioden frem til den 31. marts 2008. 

Der vil således først på dette tidspunkt kunne gives en endelig status på aktionen. 

 

Det kan dog oplyses, at SKATs endelige udsøgninger resulterede i, at aktionen 

omfatter 

• 2.748 skyldnere. 

• 518 mio. kr. fordelt på en lang række gældstyper. 
 

Når aktionen er afsluttet, vil jeg vende tilbage med en status på aktionen. 
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Spørgsmål 8: 

"Ministeren bedes oplyse, om der i forlængelse af evalueringen af ”Aktion Efter-

givelse” er planlagt yderligere aktioner på eftergivelsesområdet. 

 

Spørgsmålet har tidligere været stillet i folketingsåret 2007-08, 1. samling, jf. 

alm. del – spm. 52." 

 

Svar: 

Som følge af, at ”Aktion Eftergivelse” endnu ikke er afsluttet, og der således 

ikke er foretaget en endelig evaluering af aktionen, er der endnu ikke taget stil-

ling til om der skal gennemføres yderligere aktioner på eftergivelsesområdet. 

 

SKAT må imidlertid løbende konstatere, at der er visse restancer, som ikke kan 

inddrives, uden at det er forbundet med uforholdsmæssige omkostninger. De 

foreløbige erfaringer fra ”Aktion Eftergivelse” synes at vise, at der er begrænse-

de muligheder for at nedbringe sådanne uerholdelige krav alene ved anvendelse 

af eftergivelsesreglerne.  

 

Der er derfor i resultatkontrakten for SKAT i 2008, fastsat som mål, at SKAT 

skal gennemføre en analyse af området for afgangsføring af krav som uerholde-

lig med henblik på at gennemføre en ”afskrivningsreform”. Senest ved udgangen 

af 2008 skal der foreligge et forslag til det nærmere indhold af en sådan afskriv-

ningsreform.  



 

 

Spørgsmål 9: 

"Forsøgsordningen om eftergivelse af gæld til det offentlige for langvarige kon-

tanthjælpsmodtagere m.fl. som kommer i arbejde, trådte i kraft 1. februar 2007. 

Ministeren bedes oplyse, hvor mange der har søgt om gældseftergivelse siden 

forsøgsordningens ikrafttrædelse, og hvor mange der i dag er omfattet af ordnin-

gen. 

 

Spørgsmålet har tidligere været stillet i folketingsåret 2007-08, 1. samling, jf. 

alm. del – spm. 53." 

 

Svar: 

SKAT har oplyst, at  

 

• Der er 195, der har søgt om eftergivelse. 

• Der er meddelt eftergivelse i 42 sager og givet afslag i 101 sager. 

 

 


